



ACTA DE LA JUNTA DE L'AFA ESCOLA MAS MARIA

Data: 21 de maig de 2026

Hora d'inici: 21:30 h

Lloc: Sessió telemàtica mitjançant la plataforma Zoom

Assistents:

Elina (Presidenta), Daniel (Secretari), Hèctor (Tresoreria), Ellen (Comissió de Menjador), Alex (Comissió d'Educació), Anouk (Comissió de Comunicació), Anna (Comissió Nouvinguts), Anna (Comissió d'Equipaments).

Ordre del dia:

- 1- Aprovació de l'acta anterior
 - 2- Presidència
 - 3- Secretaria
 - 4- Tresoreria
 - 5- Comissió de Menjador
 - 6- Comissió de Festes
 - 7- Comissió d'Equipaments
 - 8- Comissió d'Educació
 - 9- Comissió de Nouvinguts
 - 10- Comissió de Comunicació
 - 11- Tancament de la sessió
-

1. Aprovació de l'acta anterior

Es revisa l'acta de la junta anterior i s'hi acorden diverses correccions.

2. Presidència

Renovació de la presidència i relleu a la junta

Elina exposa que, a manca aproximadament d'un mes per acabar el curs, cal preparar el relleu de la junta de cara a la propera assemblea, que es preveu celebrar al setembre —i no al juny—, en què caldrà presentar candidatures a la presidència. Manifesta que, després d'un mandat intens, no es troba en condicions de continuar assumint el càrrec i que cal començar a buscar un relleu amb temps.

Ellen subratlla la importància de disposar de candidatures i recorda la dificultat de trobar-ne. Alex apunta que probablement seria més senzill trobar una persona ja vinculada a l'AFA que no pas algú de nou. S'acorda fer difusió a les reunions d'aula i preparar una breu intervenció a la festa de final de curs per animar les famílies a implicar-se. De moment no hi ha candidatures clares identificades.

Memòria del curs 2025–2026

Es planteja la necessitat d'elaborar la memòria anual d'activitats per presentar-la a la propera assemblea, recollint totes les actuacions del curs. Daniel s'encarregarà de preparar l'estructura del document i de fixar una data límit perquè cada comissió hi faci les seves aportacions abans de final de curs. Elina, Daniel i Anouk coordinaran la recopilació de fotografies i materials.

Suport a la vaga docent

Es debat la posició de l'AFA respecte a les vagues del professorat i les accions de suport impulsades des de l'AFAC, grup del qual l'AFA forma part juntament amb altres escoles. Elina explica que s'estan promovent diverses accions, com l'enviament coordinat de correus a la Generalitat. Hèctor pregunta quin és l'objectiu del suport de l'AFA, i s'aclareix que es tracta de sumar pressió a les reivindicacions del professorat. Alex distingeix entre donar suport a les reivindicacions i adherir-se al manifest que planteja la supressió de colònies i excursions si no hi ha canvis.

Es fa constar que ja s'ha celebrat un breu consell escolar per explicar la vaga i que se'n preveu un altre properament, i que a l'Escola Mas Maria no s'aplicarà la supressió de colònies ni d'excursions, ja que el centre prioritza el benestar de l'alumnat. S'acorda que l'AFA dona suport a les reivindicacions dels docents i que se'n traslladarà la informació a les famílies a través dels delegats, perquè puguin actuar individualment si ho desitgen. Elina anirà compartint amb la junta les accions concretes abans de difondre res en nom de l'AFA.

Festa de famílies de l'AFA (31 de maig)

Es recorda la propera trobada interna de l'AFA, prevista per al 31 de maig, oberta als membres de la junta i comissions, amb les seves famílies.

3. Secretaria

Daniel informa de la seva participació en el Consell Educatiu Municipal, del qual compartirà un resum amb la junta. En destaca el treball de dues comissions: la Comissió de Participació, que prepara un espai de trobada entre famílies coincidint amb la benvinguda al curs escolar a l'octubre; i la comissió dedicada a la prevenció de l'assetjament, en el marc de la qual s'impulsa la iniciativa de "comerços amics" —establiments identificats com a espais segurs on l'alumnat pot demanar ajuda en situacions de risc lleu, com ara davant l'intent de robatori del berenar o del telèfon. Es preveu fer una enquesta a l'alumnat de 5è i 6è per identificar aquests comerços. Finalment, es fa constar la coincidència de dates de la festa de final de curs amb altres esdeveniments del municipi.

4. Tresoreria

Hèctor presenta l'estat actual dels comptes i informa que la documentació econòmica s'ha enviat a tots els membres de la junta. El pressupost inicial era de 9.760 €, dels quals se n'han executat 7.158 €; les principals partides pendents corresponen a les comissions de Festes i d'Equipaments, i Educació té uns 150 € pendents que probablement passaran al curs vinent.

Pel que fa a la subvenció, es confirma que l'Ajuntament retornarà els 100 € de fiança del Carnaval. Es recorda que la sol·licitud de subvenció per al proper curs s'haurà de presentar cap a final d'any, i Hèctor remarca la conveniència de planificar amb antelació la destinació d'aquests fons.

En relació amb la caseta del pati, Ana ha fet arribar un pressupost d'aproximadament 1.400 €. Es proposa assumir-ne el cost combinant els fons d'equipament (uns 700 €) i una aportació de Naifar (uns 700 €). Hèctor considera que es pot tirar endavant, a l'espera de la confirmació final d'Ana. Igualment, informa de la donació del 10 % que el grup de 5è destinarà a l'AFA, procedent del que està recaptant per al seu viatge de final de curs (una estimació d'entre 500 i 700 €).

A petició d'Elina, es planteja preveure el cost d'invitar el professorat a la festa de final de curs; es recorda que l'any anterior l'AFA va assumir els àpats i que es cobrien amb el que pagaven les famílies. Es considera convenient fer un seguiment del compte per controlar els ingressos derivats de la festa, tenint en compte que els sopars es cobraran mitjançant TPV.

Quant al pagament dels inflables, es manté el criteri que es farà efectiu un cop finalitzat el servei i no per avançat. Finalment, pel que fa a la gestió bancària, s'aclareix que l'Eva, futura tresorera de 5è, no tindrà accés directe al compte de l'AFA; Ellen traspassarà el TPV al grup de 5è i tancarà la gestió del compte de 6è, i el romanent dels berenars de 6è es retornarà a les famílies.

5. Comissió de Menjador

Es tracta amb especial atenció la situació amb l'empresa de menjador Ecomenja, arran d'un comunicat que va enviar a totes les famílies en relació amb impagaments, fet que va generar un fort malestar tant a l'escola com a l'AFA. El director, l'Alfons, ha reiterat que cap infant es quedarà sense menjar per motius econòmics. Es considera que es tracta d'una qüestió que l'empresa hauria de gestionar de manera diferent i que cal demanar-ne la retirada.

Ellen informa que, en la reunió amb la dietista, es va constatar que diversos acords previs no s'havien comunicat internament dins l'empresa. Alex expressa la seva frustració pel fet que l'empresa accepta determinats compromisos a les reunions i després no els compleix, i es constata que continuen les queixes de les famílies que cal corregir. Es conclou que el retorn de les enquestes ha de servir per traslladar formalment aquestes qüestions.

S'acorda enviar aquella mateixa nit un correu formal des de l'AFA exigint la retirada immediata del comunicat o una rectificació, amb còpia a l'escola. Així mateix, es prepararà una proposta del nou contracte que reculli per escrit tots els punts acordats a les reunions, per negociar sobre aquesta base. De cara al juny, es vol negociar més flexibilitat amb la quota fix absent, ja que no constava que s'apliqués aquesta quota quan han presentat la empresa. Es coordinarà una reunió amb l'empresa a principis de juny, i si no s'arriba a un acord satisfactori es valorarà un canvi d'empresa de menjador pel curs 27/28.

6. Comissió de Festes

La Comissió de Festes no assisteix a la reunió; per aquest motiu, Elina trasllada la informació.

L'organització de la festa de final de curs, en bona part a càrrec del grup de 5è, avança de manera notable: s'ha resolt el tema de les barbacoes, i es prepara marxandatge (cistelles i samarretes commemoratius del Mas Maria), entre altres elements.

Pel que fa a la venda de begudes, el grup de 5è estava a l'espera de la resposta de l'alcalde sobre la venda de begudes alcohòliques. Es trasllada que la normativa restrictiva es troba en tràmit però que encara no s'ha publicat al BOE, de manera que no és d'obligat compliment. Després del debat —en què es valoren els aspectes ètics i pràctics i es constata que en edicions anteriors no s'han produït problemes—, se sotmet a votació i s'aprova, amb l'acord de tots els membres presents, que el grup de 5è pugui vendre cervesa a la festa de final de curs, amb els preus següents: cervesa sense alcohol, 2 €, i amb alcohol, 3 €, per no incentivar-ne el consum. El servei de begudes alcohòliques quedarà restringit a persones adultes i en cap cas el faran infants. Es deixa constància en acta de la decisió i de la seva justificació.

Es recorda que el pagament dels inflables i de l'animació es farà efectiu un cop prestat el servei. Queda pendent enviar la invitació a l'alcaldeessa i a l'Ajuntament per a la festa.

7. Comissió d'Equipaments

Es confirma la intenció d'adquirir una caseta per al pati, finançada amb els fons d'equipament i l'aportació de Naifar. L'empresa Ermex podria fer-ne la instal·lació a partir de l'1 de juny. L'Ajuntament es farà càrrec del desmuntatge de les dues casetes actuals, a l'espera de confirmar-ne les dates amb la Marta Pou.

8. Comissió d'Educació

Alex informa que els tallers de la Giralda ja han finalitzat. La xerrada trimestral prevista, a càrrec d'una mare de l'escola, no s'ha pogut dur a terme per motius personals, de manera que es reprendrà a l'octubre del curs vinent.

Pel que fa als tallers de sexualitat, es constata que tenen una bona acollida i un fort impacte entre l'alumnat de 5è, que els espera amb interès de cara a 6è. En la valoració amb la Marta Pou, però, es detecta que una part del professorat ha expressat reserves sobre el plantejament dels tallers, fet que aconsella consensuar-ne millor el format de cara a properes edicions.

Finalment, Alex explica que una família d'I4 es va adreçar a l'AFA en relació amb la manca de recursos d'acompanyament emocional a l'aula. Se li va aclarir que aquesta qüestió no és competència de l'AFA en una escola pública i es va derivar a la via del consell escolar, per tal de sol·licitar, si escau, formació del Departament en aquest àmbit.

9. Comissió de Nouvinguts

S'informa que a principis de juny s'enviaran missatges a les famílies interessades a incorporar-se a l'AFA el proper curs. Igualment, es buscaran persones voluntàries per preparar les màrfegues a principis de juliol.

10. Comissió de Comunicació

Anouk indica que, després d'uns mesos d'activitat intensa, s'entra en un període més tranquil. Es recorda que cal gestionar el TPV per a la festa de final de curs i, a petició d'Elina, es planteja la possibilitat de comptar amb un fotògraf per a l'esdeveniment. Pel que fa a la

vaga docent, Alex proposa publicar els cartells de suport a Instagram els dies de vaga, proposta que Anouk assumeix. Així mateix, Anouk col·laborarà en la recopilació de materials i fotografies per a la memòria del curs.

11. Tancament de la sessió

Sense més assumptes a tractar, s'aixeca la sessió a les 23 h, agraint la participació de tots els membres.

Amb el vistiplau de la presidenta, s'estén la present acta.

Elina Desylla
Presidenta